
 

 

 
 

ZÁPIS 
 
 
 
Z jednání VRPKO, které se uskutečnilo dne 19. 12. 2022 od 16,00, online formou 
v aplikaci MS Teams. 
Přítomni: Hošek, Mareš, Strnad, Poborská, Janoš, Milerski, Konrád 
Host: Kováč 
Totožnost všech pozvaných ověřil Hošek, po hlase i vizuálně. 
 
 
 
Program: 

1. Úvod. 
2. Rozhodnutí o přidělování tříd za RPH jehnicím. 
3. Projednání návrhů změn v ŠP plemen ouessantská ovce, šedá vřesová ovce.  
4. Projednání stížností – p. O. Kocek aj.  
5. Různé. 
6. Diskuse. 
7. Závěr. 

 
 
Ad 1) Svolavatel Ing. Hošek přivítal členy výboru, shrnul činnost za uplynulé období, 
zhodnotil průběh klasifikací na NT a podělil se o zkušenosti z míst, kde hodnotil jako 
záskok za Ing. Mareše. 
 
Ad 2) Po několika projednáváních a dlouhé diskusi navrhla komise ustavená z členů 
VRPKO (Janoš, Strnad, Poborská), aby byly třídy za RCPH u jehnic přidělovány jako u 
beránků, tj. ER do 15%, E 16-50, I – 50-85 a II – 86-100%. VRPKO jednomyslně souhlasí. 
Sjednotí se systém zařazování, pro chovatele to bude přehlednější. 
Pro 7, zdržel se 0, proti 0.  
Protože jde ale i o další správnost fungování výpočtu RCPH, dále na problému budeme 
pracovat. Ing. Janoš, pro případný posun báze, připraví do lednového jednání VRPKO 
podklady s trendy vývoje přírůstku, výšky svalu apod. Dále s Ing. Marešem a Dr. 
Milerským připraví srovnání výpočtu RPH na starou bázi a modelově po jejím posunu. 
 
Ad 3) Změny šlechtitelských programů. 
Klub ouessantských ovcí požadoval několik úprav, viz. zápis z klubové schůze 29. 1. 2022. 
VRPKO souhlasí ve všech bodech, mimo posun věku bonitace jehnic na 5 měsíců. Zůstává 
bonitace v 6. měsících, jako u všech ostatních plemen. Změny jsou zanesené do 
přiloženého ŠP.  
Pro 6, zdržel se 1, proti 0. 
 
Klub šedých vřesových ovcí navrhuje, aby hodnotitel při klasifikaci berana na NT 
dopočítával hmotnost či jinak zohledňoval nástup vegetace v horských podmínkách 
konkrétního chovu. Výbor toto nepodpořil, myslíme si, že nastavené hmotnostní limity – 



 

 

12. měsíců 50 kg a 18. měsíců 65 kg jsou dostatečné. Pokud s tím chovatelé mají problém, 
je třeba upravit tyto limity, nikoliv zohledňovat nástup vegetace či nadmořskou výšku 
farmy. 
 
Ad 4) Projednání podnětů od chovatelů 
P. Oldřich Kocek nebyl spokojený s hodnocením svých zvířat na NT v Rýzmburku. 
Hodnotitel Ing. Strnad dle jeho názoru postupoval příliš tvrdě a přísně hodnotil zejména 
barevné formální znaky plemene zwartbles. 
Hodnotitel je členem VRPKO, vyjádřil se k situaci, kdy u některých beranů došlo ke 
kombinaci exteriérových vad a nedostatků ve zbarvení, což vedlo ke snížení třídy za 
exteriér. 
Zcela formálně: Pokud chovatel nesouhlasí s hodnocením, podává protest ihned na 
místě, hodnocení se zopakuje a pokud nedojde ke shodě ani po opakovaném hodnocení, 
má chovatel právo podat stížnost do 14 dnů k RPKO (VRPKO). 
 
P. Michal Hrdlička zaslal dotaz (po rozeslání zápisů z předchozích dvou jednání VRPKO) na 
způsob výpočtu RCPH u plemene lacaune, kde u mnoha beranů z importu nemáme 
výsledek z jejich potomstva. VRPKO navrhl použít průměr populace beranů + skutečnou 
PH matky/2. Dále poukázal na hodnoty dvou svých beranů z katalogu a k tomu položil 
řadu dotazů. 
VRPKO o výpočtu u plemene lacaune dlouze diskutoval, navrhl výpočet zatím ponechat. 
Odpověď na dotazy p. Hrdličky připraví Ing. Mareš a Ing. Hošek. Výbor navrhne klubu 
lacaune společnou schůzku (asi druhá polovina ledna), kde by bylo vhodné zkusit najít 
společné řešení tohoto dlouhodobého problému. 
 
Ad 5, 6 a 7) Ing. Konrád informoval výbor o jednáních Předsednictva svazu, o aktualitách 
stran přípravy budoucích dotací na welfare ovcí a koz a dalších dotačních příležitostech, 
které jsou rozjednané na úrovni Svaz – Mze. Informoval o připravované úpravě cen za 
zápis do PK, hodnocení plemeníků na NT a za vystavení ZOOTOSV. 
Ing. Hošek závěrem poděkoval přítomným za věcné jednání, popřál všem pěkné svátky a 
jednání v 19,25 ukončil. 
  
  

 
Zapsal:     Ing. Martin Hošek, Ph.D.                                                                                                                                                 
Předseda RPKO 


